
ПРОТОКОЛ № 3 

засідання Громадської ради при 

Державному агентстві лісових ресурсів України 

 

03 жовтня 2024 року м. Київ 

 

У зв’язку із запровадженням на території України військового стану, 

засідання було проведено з 11:00 до 12:50 в режимі відеоконференції з 

використанням програмного забезпечення ZOOM. 

Участь у засіданні взяли 18 представників Громадської ради. 

Учасники засідання хвилиною мовчання вшанували пам'ять загиблих у 

війні з рф. 

 

У роботі Громадської ради також взяли участь: 

1. Островська М.В. – Завідувач Сектору міжнародних відносин, науки та зв'язків 

з громадськістю Держлісагентства; 

2. Блистів В.І. – директор державного об'єднання «Український лісовий 

селекційний центр»; 

3. Андріїв Ю.В. – менеджер комітетів «Європейська Бізнес Асоціація»; 

4. Волошина Наталія – менеджер сектору розвитку громад та сталого туризму 

ГО « Форза»; 

5. Маландій Д.М. – громадський активіст, блогер; 

6. Попков М.Ю. – керівник ГО «Відкритий ліс»; 

 

Проєкт порядку денного: 

 

1. Стан та перспективи розвитку селекційної та лісорозсадницької 

справи в Україні. 

Ініціатор: Карпук А.І. 

2. Директива (ЄС) 2018/2001, 2022 (RED II) про заохочення до 

використання енергії, виробленої з відновлюваних джерел. 

Ініціатор: Оборська А.Е. 

3. Різне. 

 

Зазначений проєкт порядку денного та регламент виступів були 

одноголосно підтримані учасниками засідання. 



1. Слухали: Стан та перспективи розвитку селекційної та 

лісорозсадницької справи в Україні. 

 

Мельник О.М. представив основні тезиси та мету, згідно якої було 

ініційовано це питання.  

Також заначив, що сучасний стан лісорозсадницької селекційної справи в 

нас має ті невикористані резерви, і їх розвиток на сьогодні є ключовим з метою 

забезпечення як сталого лісокористування, збереження цінного генофонду, ну і 

також повоєнного відновлення нашої країни, тому що є значна частина лісів, яку 

ми втратили, втрачаємо на сьогодні і тому питання лісорозсадницької селекційної 

справи буде гостро стояти. 

Ініціюване це питання з метою, щоб почути, який стан справ стосовно 

лісоросадників, селекційної справи і які найближчі перспективи його розвитку. 

Блистів В.І. виступив з презентацією (додається на 9 арк.) 

Підсумкова пропозиція: 

1. Прийняття нормативно-правових актів (ТУ Плантації лісонасінні: 

Технічні умови). 

2. Затвердження  Заходів  розвитку  лісового насінництва та розсадництва 

(планових показників  на 2025-2030 роки). 

3. Прийняття підзаконних нормативно-правових актів до законопроекту 

про лісові репродуктивні ресурси. 

4.Підвищення вимог до фахового та кваліфікаційіного рівня  лісівників 

щодо вище зазначених питань на рівні впровадження у лісове господарство. 

Лакида П.І. наголосив на актуальності та важливості викладеного 

матеріалу. 

Запитання: 

Дербаль Ю.Ю. - чи планується підготовка цифрової карти об'єктів 

лісонасінництва, за які йде мова, доступні і для громадських організацій? 

Блистів В.І. зазначив, що зараз є співпраця з Укрдержліспроектом щодо 

цього питання. 

В обговоренні взяли участь Лакида П.І., Дербаль Ю.Ю., Блистів В.І., 

Сютікова О.В., Карпук А.І. 

За результатами розгляду питання одноголосно вирішили: інформацію, 

викладену в доповіді Блистів В.І. взяти до уваги. 

 

 

 



2. Слухали: Директива (ЄС) 2018/2001, 2022 (RED II) про заохочення 

до використання енергії, виробленої з відновлюваних джерел. 

 

Оборська А.Е. виступила з презентацією (додається на 19 арк.) 

В обговоренні взяли участь Лакида П.І., Дербаль Ю.Ю., Маландій Д.М., 

Когут М.В., Кравець П.В., Андріїв Ю.В. 

1. Інформацію, викладену в доповіді Оборської А.Е., взяти до уваги. 

2. Рекомендувати Держлісагентству: 

- Звернутися до Міністерства захисту довкілля та природних ресурсів 

України із пропозицією імплементації в національне законодавство критеріїв 

сталості твердої біомаси та механізмів їхньої підтримки; 

- Сформулювати визначення лісової біомаси та включити його у проект 

закону «Про ринок деревини»; 

- Доручити галузевим НДІ спільно з НУБіП і НЛТУ розрахувати за 

регіонами потенціал лісової біомаси; 

- Зробити аналіз дослідження WWF стосовно великих обсягів 

«самозаготівлі» дров та публічно спростувати чи підтвердити наведені факти; 

- Сприяти розвитку систем лісової сертифікації PEFC і FSC, які, 

зокрема, підтверджують критерії сталості лісової біомаси; 

- Обмежити на законодавчому рівні спалювання лісосічних залишків. 

 

3. Різне 

 

Новицький В.П. звернувся з рядом клопотань: 

1. Схвалення Громадською радою першої редакції Кодексу українського 

мисливця (етика, культура, самоврядування) до друку. 

2. Звернення до Міністра захисту довкілля та природних ресурсів України 

щодо формування та реалізації державної політики у сфері мисливського 

господарства з питань:  

Провести відповідну нараду з безпосередніми підлеглими на предмет 

недопущення маніпулятивних і суперечливих чинним стану речей, національному 

законодавству та євроінтеграційним прагненням України, публічних 

висловлювань і дій відносно мисливської галузі та українських мисливців 

(останні, до речі, з екологічної точки зору – нічим не відрізняються від 3,5 млн 

вітчизняних рибалок); 

Взяти під особистий контроль питання доопрацювання та подання на 

затвердження Кабінету Міністрів України «Стратегії розвитку мисливського 

господарства на період до 2035 року» в редакції схваленій Федерацією 



мисливських та природоохоронних асоціації Європи (FACE) та рекомендованій 

Резолюцією Всеукраїнського круглого столу «Проблемні питання ведення 

мисливського господарства та перспективи його розвитку в країні в умовах 

воєнного стану» від 28.06.2023 року; 

Затвердити «Правила державного обліку мисливських тварин і обсягів їх 

добування», проєкт яких два роки знаходиться на розгляді у Міністерстві захисту 

довкілля та природних ресурсів України. 

Погодити проєкт Указу Президента України «Про День мисливства», який, 

з незрозумілих нам мотивів, із 2021 року вкотре повертається Міністерством 

захисту довкілля та природних ресурсів України на доопрацювання до 

Державного агентства лісових ресурсів України. 

3. Звернення до Міністерства захисту довкілля та природних ресурсів 

України щодо розгляду проєкту Указу Президента України про установлення 

професійного свята працівників мисливського господарства та мисливців  – День 

мисливства. 

4. Звернення до Офісу Президента України щодо інформування про стан 

розгляду подання Державного агентства лісових ресурсів України про присвоєння 

звання Герой України (посмертно) працівнику галузі Кульгейку А.І. та розгляду 

подання Сумської ОВА про присвоєння ордену За мужність ІІІ ст. (посмертно) 

експерту з мисливського собаківництва Клочку К.М. 

 

Голова 

Громадської ради при 

Держлісагентстві Петро Лакида 

 

 

Секретар Громадської ради 

при Держлісагентстві Максим Гриценко 
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